
The Darvaza well
Скважина Дарваза



In the middle of the Karakoum (Turkmenistan) desert, close to the disappeared village called 
Darvaza, there is a crater of about one hundred meters of diameter and more than twenty 

meters of depth, called “the hell’s door”.
В центре пустыни Каракум (Туркменистан), недалеко от исчезнувшей деревни, 

называющейся Дарваза, есть воронка около ста метров диаметром и более двадцати 
метров глубины под названием "дверь в Ад".



Inside this well, a fire has been burning for dozens of years, a fire 
that looks endless.

Внутри этой скважины, которая горит десятки лет, пожар 
выглядит бесконечным.



The Darvaza well is not a work of nature, but the result of an unfortunate soviet mining 
prospection started in the 50’s.

Скважина Дарваза – это не природное явление, а результат неудачного анализа 
данных советской геологоразведки в 50-х годах.



In 1971, a drilling provoked the collapse of an underground cavity, so revealing  
a gaping hole leaking enormous quantities of gas.

 В 1971 году бурение спровоцировало провал подземной полости, что 
вскрыло зияющее отверстие с выходом огромного объема газа.



The geologists decided to torch the well to eliminate such toxic gas,
Геологи решили поджечь скважину для предотвращения выхода токсичных газов
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The soviets grossly underestimated the dimensions of the cavity: the gas that should have 
burned out within a few weeks has actually kept burning without interruption since 1971!
Советские геологи грубо недооценили размеры полости: газ, который должен был 

сгореть через несколько недель, фактически горит без перерыва с 1971 года!



It is unknown for how long “the « hell’s door » will keep on burning.
Even though the well of Darvaza is located in a region difficult to access, 

a lot of people gather there to observe this fascinating phenomenon. 
Неизвестно, как долго "«дверь в Ад» будет гореть. 

Несмотря на то, что скважина Дарваза расположена в труднодоступном районе, много людей 
собираются там, чтобы наблюдать завораживающее зрелище.



The intense heat coming from the crater allows to approach the place only for a few minutes 
because of the unbearable temperature.

Интенсивное жар, исходящий из воронки, из-за невыносимой температуры позволяет 
подойти к месту только на несколько минут.



At night the show is Dantean: the fire burns in all its magnificence, 
giving the well the look of a volcanic burning crater.

Ночью зрелище становится  Дантическим: огонь горит во всем своем великолепии, 
представляя собой скважину с  видом  горящего вулканического кратера.



  

THE END
КОНЕЦ


